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1. Vertrouwen in gemeentelijk handelen 

 

Inspraak 

Doordat er verschillende opvattingen leven in de samenleving over het optreden van politici en het 

gemeentebestuur zijn de verwachtingen ten aanzien van het optreden ook niet eenduidig. Daar waar 

de een vindt dat er meer naar het volk moet worden geluisterd vindt de ander dat er juist meer 

leiderschap getoond moet worden. Het opereren van politieke partijen en het gemeentebestuur 

fluctueert regelmatig tussen deze twee verschillende opvattingen wat leidt tot inconsequent 

handelen van de gemeente. Aan de ene kant wordt er gezegd dat er naar burgers geluisterd wordt 

maar in de praktijk gebeurt dit alleen als het het gemeentebestuur uitkomt.  

 

Selectief omgaan met besluiten 

Daarnaast wordt er selectief omgegaan met besluiten van de gemeenteraad. Alleen al door aan de 

status van genomen raadsbesluiten te twijfelen wordt de status van het instituut gemeenteraad 

ondermijnd. Wat is eigenlijk nog de waarde die de bevolking kan hechten aan de door de 

gemeenteraad genomen democratische besluiten? Want als aan de status van het ene besluit kan 

worden getwijfeld kan dat voor alle besluiten. Bovendien wordt door dit college besluiten van hogere 

overheden ondermijnd en worden hogere overheden uitgedaagd. Dit college gaat selectief om  met 

het handhaven van de wet. In de ene situatie wordt het overtreden van de wet gedoogd, 

gefaciliteerd en uiteindelijk waarschijnlijk beloond. In andere situaties wordt het overtreden van de 

wet met harde hand de kop in gedrukt.  

 

Betrouwbare gemeente 

Dit zijn allemaal voorbeelden van handelen van gemeentebestuur van Ridderkerk waarbij het 

gemeentelijk handelen inconsequent is, zijn eigen positie ondermijnend is, en de democratie 

ondermijnend is geweest. Dit allemaal in een periode dat gemeenten een steeds belangrijkere rol 

gaan spelen in het leven van mensen doordat de gemeente verantwoordelijk wordt voor taken die 

direct ingrijpen in de persoonlijke levenssfeer van mensen. Het is daarom meer dan ooit belangrijk 

dat het handelen, maar ook de perceptie over het handelen, van het gemeentelijkbestuur door de 

bevolking wordt gezien als rechtvaardig, transparant, objectief en consequent. Zonder een 

fundament van vertrouwen kan aan elk door de gemeente genomen besluit getwijfeld worden.  

 

 

 

 

 

 

 



2. Drie Decentralisaties 

 

Bezuinigingen 

De drie decentralisaties gaan gepaard gaan met een grote omslag voor mensen en gemeenten. De 

bezuinigingstaak die de Rijksoverheid tegelijk met de overheveling aan gemeenten oplegt zorgt er 

voor dat de gemeente grote financiële risico’s loopt. Voor D66/GroenLinks zijn deze bezuinigen een 

grote bron van zorgen. Toch vinden wij dat bij de uitvoering van deze taken de mens altijd centraal 

moet staan en niet de financiën. 

 

Maatwerk 

D66/GroenLinks is er een groot voorstander van meer op maat gemaakte oplossingen te bieden aan 

mensen en maatschappelijke problemen. Niet alleen leidt dit tot beter passende oplossingen maar 

het kan ook leiden tot minder bureaucratie en lagere uitvoeringskosten. Te vaak merken wij dat het 

begrip maatwerk door het college wordt gebruikt als dekmantel om te verbloemen dat men het 

antwoord op een vraag niet weet of om verdere concretisering van de plannen te omzeilen. Hiermee 

verliest de term zijn zeggingskracht en verschuilt het college zich achter een holle frase. Vraag aan 

het college: Kan de wethouder verantwoordelijk voor de invoering van de participatiewet 

uitleggen waarom we naast maatwerk ook een prioritering van doelgroepen nodig hebben? 

Bij kleinschalige op maat gemaakte initiatieven zoals Stichting Bram is er momenteel onduidelijkheid 

over de budgetstromen. Vraag aan het college: Kan de wethouder duidelijkheid over geven? 

 

Vrijwilligers 

Met de decentralisatie van taken naar de gemeenten neemt de Rijksoverheid een voorschot door er 

van uit te gaan dat veel taken kunnen worden uitgevoerd door vrijwilligers. D66/GroenLinks vraagt 

zich af hoeveel extra vrijwilligers wij in Ridderkerk nodig hebben. Vraag aan college: Hoeveel extra 

vrijwilligers verwacht het college nodig te hebben?  Wat wordt er gedaan om extra vrijwilligers te 

werven?  

Daarnaast krijgen wij signalen dat vrijwilligersorganisaties graag hun maatschappelijk 

verantwoordelijkheid willen en kunnen nemen. Tegelijkertijd komen er berichten tot ons die er op 

wijzen dat de contacten tussen belangrijke vrijwilligersorganisaties en de gemeente nog niet zodanig 

zijn dat er al is gesproken over de mogelijke toegevoegde waarde die zij leveren bij het uitvoeren van 

het beleid. Vraag aan het college: klopt dit? 

Wij vinden dat nu er meer een beroep wordt gedaan op vrijwilligers deze op een professionele wijze 

moeten worden ondersteund en begeleid en daar waar nodig goed moeten worden opgeleid. De 

inzet van vrijwilligers roept de vraag op wie er eindverantwoordelijk is voor de uitvoering die wordt 

gedaan door vrijwilligers.  Vraag aan college: Hoe ziet het college deze verantwoordelijkheidsvraag?  

 

 

 



Privacy 

De decentralisaties hebben tot gevolg dat gemeenten met meer persoonsgegevens van een grotere 

groep burgers te maken krijgen. Het gaat daarbij om gevoelige informatie, zoals medische en 

strafrechtelijke persoonsgegevens die vanwege de integrale aanpak die wordt geambieerd ook in 

overige delen van het sociale domein kunnen worden gebruikt. Het risico bestaat dat gegevens 

bovenmatig worden gedeeld en dat er onvoldoende waarborgen zijn voor de beveiliging van deze 

persoonsgegevens.  D66/GroenLinks maakt zich grote zorgen om deze ontwikkeling. Motie 

D66/GroenLinks mbt privacy. 

 

3. Veiligheid & Overlast 

 

Radicalisering 

D66/GroenLinks maakt zich zorgen over het toenemende extremisme en radicalisme. Wij vinden dat 

de gemeente extra alert moet zijn op signalen van radicalisering. Hierbij denken wij aan radicalisering 

onder criminele jongeren, extreem rechtse jongeren, radicalisering onder dieren- en milieu activisten 

en islamitische radicalisering. D66/GroenLinks vindt dat elke vorm van radicalisme bij de wortel moet 

worden aangepakt. Vraag aan college: Wat doet het college om radicalisering in beeld te brengen? 

Heeft het college zicht op hoeveel mensen in Ridderkerk geradicaliseerd zijn?  

 

Inzet van mobiele camera units 

D66/GroenLinks is er van mening dat de gemeenteraad kaders moet stellen aan het gebruik van 

mobiele camera units. Daar een dergelijk zwaar middel zou alleen in extreme situaties ingezet 

moeten worden. Vraag aan het college: Hoe ziet u dit? 

 

Overlast 

Ridderkerk moet een gemeente zijn en blijven waar iedereen veilig kan wonen. Overlast zoals 

burenoverlast, nachtelijk lawaai,  intimidatie geweld, kunnen een enorme impact hebben op het 

veiligheidsgevoel van mensen. Jarenlang kan één gezin bedoeld of onbedoeld zijn omgeving in de 

greep houden door overlast te veroorzaken. Probleemveroorzakers worden vaak onder druk van de 

omgeving uit huis gezet en worden dan elders ondergebracht. Daar begint dan de cyclus van overlast 

veroorzaken en klagende buren weer van voor af aan. D66/GroenLinks is van mening dat er geen 

enkele drempel voor het kunnen melden van overlast moet zijn. Zeker in die situaties waar de 

bewoner elders in de gemeente vanwege het veroorzaken van overlast heeft moeten verhuizen 

moeten de nieuwe buren makkelijk kunnen aangeven wanneer er zich opnieuw overlastsituaties 

voordoen. Dit zou zelfs telefonisch moeten kunnen. Beginnende overlast kan zo in de kiem gesmoord 

worden.  

 

 

 



 

4. Verkeer en openbaarvervoer 

 

Openbaarvervoer 

Ridderkerk behoort tot een van de meest autogeoriënteerde gemeenten van Nederland. 

D66/GroenLinks is van mening dat het openbaar vervoer een gelijkwaardig alternatief voor de auto 

moet worden. Door bezuinigingen is het aanbod van het busnetwerk van Ridderkerk de laatste jaren 

flink verschraald waardoor de bus als alternatief voor de auto steeds minder aantrekkelijk wordt. 

Hoewel de gemeente hier slechts beperkt invloed op heeft maakt D66/GroenLinks maakt zich 

daarom grote zorgen over de tendens van het steeds maar inperken van het aantal buslijnen van en 

naar Rotterdam.  Motie Openbaarvervoer 

 

Fietshighways 

D66/GroenLinks is van menig dat naast het openbaar vervoer het gebruik van de fiets moet worden 

gestimuleerd. Het gebruik van de fiets moet door middel van de aanleg van de fietshighways en 

overdekte fietsenstallingen op belangrijke openbaarvervoer opstappunten aantrekkelijker, veiliger en 

gemakkelijker worden gemaakt.   

 

5. Duurzaamheid en Milieu 

 

Op het gebied van duurzaamheid heeft het vorige college grote stappen gezet. Er liggen nu 

zonnepanelen op het dak van het gemeentehuis, er is een eerste aanzet gemaakt voor een 

duurzaamheidskring en de eerste tranche voor de inkoop van collectieve zonnepanelen is succesvol 

afgerond. 

 

Programma duurzaamheid 

D66/GroenLinks dan ook bijzonder teleurgesteld dat de verdere uitwerking van het 

duurzaamheidsprogramma dat de raad in januari 2014 heeft vastgesteld vertraging oploopt. Het 

betreft het optimaliseren van communicatie, het opzetten van een duurzaamheidsnetwerk, het 

oprichten van een kenniscentrum, het opstarten van een dakoppervlak campagne, een 

crowdfundingsproject rondom een school of sportcomplex en het stimuleren van een wijk energie 

coöperatie.  Aangezien het om een aantal losse projecten gaat is het aannemelijk dat niet alle 

projecten vertraagd zijn.  Vraag aan college: Welke projecten kunnen wel volgens plan doorgaan en 

welke lopen vertraging op?  

 

Duurzaamheidsambities college 

Daarnaast hebben wij tijdens de behandeling hiervan onze teleurstelling ten aanzien van de in het 

coalitieakkoord geformuleerde ambities op het gebied van duurzaamheid geuit. Later bij het 

collegeprogramma zou volgens de toen nog beoogde wethouder de plannen duidelijker worden en 



verder worden uitgewerkt. De nu in het collegeprogramma opgesomde acties vinden wij alles 

behalve indrukwekkend aangezien het veelal bestaand beleid betreft. Het bedroeft D66/GroenLinks 

zo weinig ambitie en visie te zien van het college. 

 

Plastic afval 

D66/GroenLinks heeft vorig jaar met de behandeling van de begroting een motie ingediend voor het 

ophalen van plasticafval. Wij dienen nu met de ChristenUnie een motie in om nader onderzoek te 

doen naar de manier waarop in Ridderkerk afval wordt opgehaald. Hierbij vraagt D66/GroenLinks 

met name aandacht voor de wijze waarop nu plastic afval wordt opgehaald.  

 

Luchtkwaliteit 

De luchtkwaliteit in Ridderkerk heeft de afgelopen tijd een verbetering laten zien. D66/GroenLinks 

wil desondanks dat meer wordt ingezet op schone lucht overal in onze gemeente en dat zowel de 

hoeveelheden fijnstof als stikstof in heel Ridderkerk onder de normwaarde komen.  

 

Gaswinning 

Hoewel gas een relatief schone vorm van energie is vinden wij dat het tijd wordt dat in Nederland 

alleen geïnvesteerd wordt in duurzame vormen van energie. De winning van aardgas heeft om die 

reden dan ook niet onze voorkeur. De NAM is voornemens aardgas te winnen in Ridderkerk. De 

boorlocatie is langs de snelweg en het gas bevind zich naar men aanneemt onder een dichtbewoond 

deel van Ridderkerk. Naar verwachting zal de winning van aardgas leiden tot een bodemverzakking 

van ongeveer 2 cm. In januari is de gemeenteraad aan zet omdat wij dan al dan niet besluiten in te 

stemmen met de aanpassing van het bestemmingsplan van de boorlocatie.  

 

6. Ruimtelijke ordening 

 

In Ridderkerk is de beschikbare ruimte voor nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen beperkt, daarom 

moeten wij onze beperkte mogelijkheden zo inzetten dat dit bijdraagt aan een gezonde 

bevolkingssamenstelling en een schone en duurzame leefomgeving.  D66/GroenLinks vraagt bij de 

uitvoering continue aandacht voor de ondergeschikte rol die natuur, milieu en duurzaamheid in 

woningbouwprojecten speelt.  

 

Starterswoningen/ aantrekkelijke gemeente voor gezinnen 

Er is nog altijd een tekort aan betaalbare en aantrekkelijke woningen voor starters en jonge 

gezinnen. Hoewel er steeds meer rekening wordt gehouden met deze doelgroep blijft dit een punt 

van aandacht en daarmee een speerpunt van D66/GroenLinks.  Niet alleen een geschikte woning, 

maar ook faciliteiten voor jongeren en jonge gezinnen en het voorzieningenniveau kunnen een 

belangrijke randvoorwaarde zijn om deze doelgroep voor Ridderkerk te behouden.  



D66/GroenLinks pleit er voor om op korte termijn een bruisend centrum te realiseren waar ook 

evenementen op het Koningsplein en een goed gevuld theaterprogramma voor jong en oud een 

plaats hebben. Daarnaast heeft D66/GroenLinks altijd gepleit voor het op zo kort mogelijke termijn 

voldoen aan de landelijk speelruimte norm van 3%. Ook  goede bereikbaarheid met omliggende 

gemeenten en de bereikbaarheid van hoogwaardige openbaarvervoer verbindingen zoals de trein 

zijn van groot belang. 

 

Driehoek ’t Zand 

Er is nog steeds geen invulling voor dit gebied, tegelijkertijd loopt de rentelast op. Wij manen het 

college tot spoed om tot een passende invulling te komen. Voor D66/GroenLinks is het belangrijk dat 

een oplossing komt voor de sporthal, er voldoende woningen gerealiseerd worden (vooral voor 

senioren en starters/jonge gezinnen) en dat de faciliteiten zoals een Buurtsportlocatie en een 

ruimere jongerensoos een plek krijgen centraal in de wijk Drievliet/ ’t Zand. Een hele nieuwe invulling 

schept mogelijkheden om op deze locatie duurzame en energiezuinige woningen te bouwen en volop 

in te zetten op zonnepanelen. 

 

Herstructureringsprojecten Centrum, Geerlaan en Rijsoord 

D66/GroenLinks vraagt om de raad geregeld op de hoogte te houden van de voortgang en signalen 

van deze projecten en signalen van bewoners uiterst serieus te nemen.  

 

Bolnes-Zuid 

In januari heeft de gemeenteraad ingestemd met het ontwikkelperspectief Bolnes-Zuid. Hierdoor is 

de kans op het open en groen houden van dit gebied in de toekomst aanzienlijk groter geworden. 

Onderdeel van de uitvoering van dit ontwikkelperspectief was dat er een plan van aanpak zou 

worden opgesteld waardoor ontwikkelperspectief verder zou kunnen worden ontwikkeld. Vraag aan 

het college: Wat is hier van de status? Wanneer kan de raad het plan van aanpak tegemoet zien? 

 

Graaf van Hoornestraat  

Er is geen draagvlak bij de omwonenden voor de bouwplannen op de hoek van de Graaf van 

Hoornestraat en de Reijerweg. D66/GroenLinks vraagt andere partijen en het college alle 

argumenten nog eens te bezien alvorens in te stemmen met het bouwplan op deze locatie. 

 

Nieuw Reijerwaard  

D66/GroenLinks is nooit een voorstander geweest van de bedrijfsontwikkeling van Nieuw 

Reijerwaard. Maar wij zijn democraten en we voelen ons om die reden gedwongen ons te houden 

aan democratisch genomen besluiten. Na instemming van de gemeenteraad hebben wij ons dan ook 

constructief opgesteld ten aanzien van deze ontwikkeling. Eén van de zorgen die D66/GroenLinks 

heeft is de voorgestelde grondexploitatie. Een degelijke onderbouwing van de grondprijzen 

ontbreekt en een daling daarvan is één van de grootste risicofactoren. Daarnaast laat de vertraging 

op bedrijfsterrein Cornelisland wel zien dat de markt zich moeilijk laat sturen. 



 

 

Grondexploitaties 

D66/GroenLinks heeft grote zorgen over de risico’s die onze gemeente loopt over de 

grondexploitaties.  Ondanks extra inspanningen van het college vallen de grondverkopen van 

Cornelisland nog steeds tegen. Dit baart D66/GroenLinks grote zorgen aangezien door het college 

altijd de indruk is gewekt dat er veel animo voor het bedrijven terrein was. Vraag aan het college: 

waarom vallen de verkopen zo tegen? Hoe lang duurt het voordat we de prijzen omlaag gaan 

gooien? Hoeveel minder winst betekent elke maand vertraging?  

 

7. Economie 

 

Nieuw Reijerwaard 

De bedrijfsontwikkeling van Nieuw Reijerwaard betekent een enorme economische boost voor 

Ridderkerk en de regio. Het grootste gedeelte van de werkgelegenheid die deze ontwikkeling met 

zich mee zal brengen is geschikt voor laaggeschoolde werknemers en werknemers met een afstand 

tot de arbeidsmarkt. Dit kan een grote kans voor de te plaatsen mensen uit de participatiewet 

betekenen. Tegelijktijdig ontstaat hierdoor het risico dat er in Ridderkerk steeds meer scheefgroei 

gaat ontstaan tussen arbeid dat geschikt voor hoger en lager geschoolde mensen. Een groot punt van 

zorgen voor D66/GroenLinks daar werkgevers nu al aangeven moeite te hebben met het vinden van 

geschikte werknemers voor hoger opgeleide banen in Ridderkerk. De inzet op vestiging en behoud 

van hoogwaardige arbeid wordt alleen maar belangrijker om er samen met een versterking van het 

woonmilieu voor te zorgen dat Ridderkerk toekomstbestendig blijft. Vraag aan het college: Tot 

welke concrete acties heeft het signaal van werkgevers dat er te weinig hoger opgeleid personeel 

is in Ridderkerk geleid?  

 

Zondagsopenstelling 

Er zijn voorstanders onder winkeliers en consumenten voor openstelling op zondagen. Tegelijk zijn er 

eenmanszaken die de deuren niet gesloten kunnen houden als hun grote concurrenten wèl open zijn, 

maar te weinig extra omzet draaien om er van te profiteren. Voor beide standpunten valt wat te 

zeggen. Wij vinden dat ondernemers zelf moeten kunnen kiezen of hij al dan niet open wil op 

zondag. Het is een kans voor wie wil, maar geen plicht.  

 

Actief bijwonen van beurzen 

D66/GroenLinks is tevreden te zien dat er wordt gesproken over het actief bijwonen van diverse 

beurzen en netwerkbijeenkomsten om zo de zichtbaarheid van de gemeente en de ondernemingen 

te vergroten. Vraag aan college: Aan hoeveel beurzen heeft u dit jaar al deelgenomen?  

  

 



 

8. Armoedebestrijding 

 

De pogingen om de Voedselbank overbodig te maken hebben tot nu toe gefaald. Op dit moment 

hebben we in Ridderkerk naast een goed lopende Voedselbank helaas ook het goed lopende 

Foodcompany en een Kledingbank. Helaas, omdat dit aantoont dat er veel mensen in Ridderkerk 

moeite hebben de eindjes aan elkaar te knopen. Tegelijktijdig gelukkig omdat deze initiatieven 

mensen in nood op korte termijn kunnen helpen. D66/GroenLinks vindt het van groot belang dat 

zolang daar behoefte aan is deze initiatieven moeten blijven bestaan in Ridderkerk omdat zij mensen 

op korte termijn kunnen helpen. Dit naast de extra inzet die er van uit de gemeente  moet zijn om 

armoede en alle armoede gerelateerde problemen structureel op te lossen.  Motie D66/GroenLinks: 

Subsidie kledingbank 

 

9. BAR  

 

BAR bijdrage  

Na een lange periode van voorbereiding is de BAR organisatie nu een feit. De gemeenteraad van 

Ridderkerk heeft voor het model gekozen dat de BAR organisatie zelf geen financiële buffer voor 

financiële tegenvallers kan aanhouden De bijdrage aan BAR voor 2014 is verhoogd met 166.000 euro 

voor een onderzoek vennootschapsbelasting, accountantskosten van de BAR organisatie, en de 

gevolgen van een nieuwe Cao. Hier komt in ieder geval nog 30.000 euro bij voor de inhuur van 

tijdelijk extra personeel waarvan wordt voorgesteld dit ten laste van de reserve frictie BAR 

samenwerking te laten komen. D66/GroenLinks is van mening dat dit onjuist gebruik van deze 

reserve is. Graag een reactie van het college. 

 

Doorbelasten van uren 

Voor het doorbelasten van het aantal gewerkte uren die een ambtenaar besteedt aan het werk van 

een gemeente moet dit worden geregistreerd.  Vraag aan het college: Wat is de status van de 

registratie van uren gewerkt voor de verschillende gemeenten door ambtenaren.  

 

10. Ter afsluiting 

D66/GroenLinks wenst het college, gemeenteraadsleden en ambtenaren veel wijsheid toe bij de 

uitvoering van de plannen.   

Namens D66/GroenLinks, 

Farahnaz Fräser, MScBA 

 


